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M Ø D E R E F E R A T  –  G O D K E N D T  14. JANUAR 2020 

Forum: Studienævnet for Tværkulturelle og Regionale Studier. 

Ordinært møde. 

 

Møde afholdt: Tirsdag d. 14. januar 2020 kl. 13:00 til 15:00  

Sted: Lokale 10-2-05  

Referent:  Studienævnssekretær Alex K. Tonnesen  

Til stede: 

Martin Schou Madsen (VIP-Øst- og Sydøsteuropa, formand), Ulla Prien 

(VIP-Mellemøsten), Simon Stjernholm (VIP-Religion), Mikkel Bunkenborg 

(VIP-Asien), Ying Chen (Studerende, Asien), Emma Hjerrild Bech (Stude-

rende, Øvrige fag), Emma Marie Chammon (Studerende, Religion, næstfor-

mand), Roman Karmaz Larsen (Studerende, Øst- og Sydøsteuropa, kom-

mende repræsentant), Louise Hegelund Waaben (AC-studievejleder, obser-

vatør), Alex K. Tonnesen (sekretær), Annika Hvithamar (Studieleder, obser-

vatør) 

 

Fraværende: Birgitte Schepelern Johansen (VIP-Øvrige fag), Ali Mahmoud 

Abou El Zalaf (Studerende, Mellemøsten) 

Dagsorden: 

1) Formalia 

a. Godkendelse af dagsorden 

b. Godkendelse af referat 

c. Opfølgning 

d. Udpegning af ny 3. suppleant 

2) Meddelelser 



 

 

SIDE 2 AF 5 a. Studienævnsformanden 

i. Postmødeafgjorte sager 

b. Nævnsmedlemmer. 

c. Studieledelsen. 

d. Studievejledningen. 

3) Informationspunkter 

a. Opfølgning på 5 ECTS og 7,5 ECTS fagelementer i BATV 

og KATV Tværkulturelle Studier. 

b. Fjernprøve på Det Humanistiske Fakultet 

c. Nyt notat om supplerende fagelementer og selvstuderede 

emner 

d. Slides fra informationsmøde vedr. ny kvote 2-model 

e. FUI ansøgning 

4) Målplan 2021-24. 

5) Ændret eksamensform BA-tilvalg 2017-studieordningen: Japansk 

sprog A: Moderne med sproghistorie. 

6) Diskussion i studienævnet om undervisning i studieteknik, metoder, 

informationssøgning mm. 

7) Aflysning at studienævnsmøde d. 28. januar 2020. 

8) Mødedag og tid for studienævnet i forårssemesteret 2020. 

9) Pensumbestemmelser BATV2019 og KATV2019 Nærorientalsk 

arkæologi. 

10) Generel dispensation vedr. Religion og kultur i Mellemøsten BA. 

11) Evt. 

 

Ad 1.a.) Dagsordenen blev godkendt.  

 

Ad 1.b.) Referat af møde afholdt d. 10. december 2019 blev godkendt. 

 

Ad 1.c.) Intet. 

 

Ad 1.d.) Det meddeltes at VIP-siden på repræsentationsområdet Mellem-

østen indstiller Ehab Galal til udpegning som 3. suppleant for resten af valg-

perioden, i stedet for den hidtidige Joshua Sabih, samt at der er sket valg og 

udpegning af studenterrepræsentanter til studienævnet, jf. side 11 i: 

https://kunet.ku.dk/om-ku/valg/Documents/Valgresultat%202019.pdf  

 

Ad 2.a.) Martin Schou Madsen meddelte a) at der har været afholdt ét 

(post)møde i merit- og dispensationsudvalget siden sidste studienævnsmøde, 

https://kunet.ku.dk/om-ku/valg/Documents/Valgresultat%202019.pdf


 

 

SIDE 3 AF 5 b) at han sammen med fem andre medlemmer af det på sidste studienævns-

møde nedsatte optagelsesudvalg 2020 deltog i et informationsmøde vedr. ny 

kvote 2-model, jf. ”Ad 3d”, nedenfor, c) at Tine Rosen træder ud af ledelsen 

af ToRS med virkning pr. 1. februar 2020, at der ikke vil blive udpeget en 

ny vicestudieleder, samt at andre ændringer evt. vil finde sted, hvilket insti-

tutledelsen vil orientere yderligere om på NyToRSkur 2020, som holdes 

30.-31. januar 2020. 

 

Martin Schou Madsen og Alex K. Tonnesen meddelte om naturen af nogle 

postmødeafgjorte sager. 

 

Ad 2.b.) Ulla Prien meddelte, at udvalget til evaluering af undervisningen i 

efterårssemesteret 2019, vil påbegynde sit arbejde jf.: 

https://tors.ku.dk/ominstituttet/studienaevn/evaluering/  

 

Ad 2.c.) Studieleder Annika Hvithamar meddelte at der fortsat arbejdes med 

spørgsmålet om hvornår skriftlige hjemmeopgaver kan eller bør afvises for 

at være for lange eller for korte, jf. punkt 4 på side 4-5 i: 

https://tors.ku.dk/ominstituttet/studienaevn/referater/ToRS_SN_refe-

rat_9_aug_2019_-_godkendt.pdf  

Studienævnet satte punktet på efterfølgende møde. 

 

Ad 2.d.) Louise Hegelund Waaben meddelte at der er blevet ansat en ny stu-

denterstudievejleder på Mellemøstfagene og lagt et program for en KA-

introdag d. 29.1.2020 til KA-studiestarten pr. 1. februar 2020. 

 

Ad 3.a.) Der informeredes om nogle 5 ECTS og 7,5 ECTS fagelementer i 

BATV og KATV Tværkulturelle Studier, som med fordel kan anvendes af 

studerende, der kan forudse at de kommer til at mangle disse antal ECTS på 

deres tilvalg. Studienævnets forespørgsel til U&S om der også kunne skabes 

et lignende fagelement på 10 ECTS, jf. ad 10 i referat fra studienævnsmøde 

d. 10. december 2019, https://tors.ku.dk/ominstituttet/studienaevn/refera-

ter/ToRS_SN_referat_10_dec_2019_-_godkendt.pdf,  blev afvist med hen-

visning til at studerende vil kunne kombinere 5 ECTS tilvalg på ToRS (på 

Tværkulturelle Studier) med samme størrelse fagelement på tilvalg på en 

uddannelse på et af HUMs andre institutter.    

 

https://tors.ku.dk/ominstituttet/studienaevn/evaluering/
https://tors.ku.dk/ominstituttet/studienaevn/referater/ToRS_SN_referat_9_aug_2019_-_godkendt.pdf
https://tors.ku.dk/ominstituttet/studienaevn/referater/ToRS_SN_referat_9_aug_2019_-_godkendt.pdf
https://tors.ku.dk/ominstituttet/studienaevn/referater/ToRS_SN_referat_10_dec_2019_-_godkendt.pdf
https://tors.ku.dk/ominstituttet/studienaevn/referater/ToRS_SN_referat_10_dec_2019_-_godkendt.pdf


 

 

SIDE 4 AF 5 Ad 3.b.) Der informeredes om fjernprøve på Det Humanistiske Fakultet jf.: 

https://kunet.ku.dk/studie/japanstudier-ba/Si-

der/Emne.aspx?topic=Fjernpr%C3%B8ve&topicId=817e31b8-db72-4651-

bf4d-373d9bfc0f59#817e31b8-db72-4651-bf4d-373d9bfc0f59  

 

Ad 3.c.) Der informeredes om et nyt notat om supplerende fagelementer og 

selvstuderede emner. 

 

Ad 3.d.) Der informeredes om nogle slides fra et informationsmøde vedr. ny 

kvote 2-model jf. punkt 17 på side 7 i: https://tors.ku.dk/ominstituttet/studie-

naevn/referater/ToRS_SN_referat_24_sep_2019_-_godkendt.pdf  samt jf. 

https://studier.ku.dk/bachelor/japanstudier/adgangskrav-og-optagelse/kvote-

2-vurdering/  samt jf. https://studier.ku.dk/bachelor/ansoegning-og-opta-

gelse/optagelse-i-kvote-2/ 

 

Ad 3.e.) Studienævnsformanden informerede om, at han, på studienævnets 

vegne, har godkendt to FUI-ansøgninger fra hhv. Marie Roesgaard og Ras-

mus Elling jf.: https://kunet.ku.dk/arbejdsomraader/undervisning/udvik-

ling/midler-til-forskningsintegration/Sider/default.aspx  

 

Ad 4) Studienævnet drøftede tidsplan for udarbejdelsen af fakultetets strate-

giske målplan for 2021-24 og Martin Schou Madsen henledte opmærksom-

heden på Forum for Studienævn listes som én af de involverede parter (før-

ste møde med alle involverede parter er planlagt til d. 4/2) samt at et evt. ar-

bejde i studienævnets regi i denne forbindelse vil ligge i uge 6-10. Studie-

nævnet havde ikke yderligere kommetarer til tidsplanen for udarbejdelsen af 

fakultetets strategiske målplan for 2021-24, jf. https://kunet.ku.dk/om-ku/te-

maer/strategi-p%C3%A5-hum/Sider/default.aspx  

 

Ad 5) Der blev redegjort for et udkast til ændret eksamensform BA-tilvalg 

2017-studieordningen: Japansk sprog A: Moderne med sproghistorie. 

Studienævnet godkendte eksamensformen og bemyndigede Martin Schou 

Madsen til, i samarbejde med relevante administrative medarbejdere og 

fagmiljøet, at færdiggøre dem på vegne af studienævnet. 

 

Ad 6) Studienævnet drøftede på grundlag af et oplæg fremsendt af lektor 

Tea Andersen mulighederne for undervisning i studieteknik, metoder, infor-

mationssøgning mm, samt beslægtede emner. Det fremgik af drøftelserne, at 

https://kunet.ku.dk/studie/japanstudier-ba/Sider/Emne.aspx?topic=Fjernpr%C3%B8ve&topicId=817e31b8-db72-4651-bf4d-373d9bfc0f59#817e31b8-db72-4651-bf4d-373d9bfc0f59
https://kunet.ku.dk/studie/japanstudier-ba/Sider/Emne.aspx?topic=Fjernpr%C3%B8ve&topicId=817e31b8-db72-4651-bf4d-373d9bfc0f59#817e31b8-db72-4651-bf4d-373d9bfc0f59
https://kunet.ku.dk/studie/japanstudier-ba/Sider/Emne.aspx?topic=Fjernpr%C3%B8ve&topicId=817e31b8-db72-4651-bf4d-373d9bfc0f59#817e31b8-db72-4651-bf4d-373d9bfc0f59
https://tors.ku.dk/ominstituttet/studienaevn/referater/ToRS_SN_referat_24_sep_2019_-_godkendt.pdf
https://tors.ku.dk/ominstituttet/studienaevn/referater/ToRS_SN_referat_24_sep_2019_-_godkendt.pdf
https://studier.ku.dk/bachelor/japanstudier/adgangskrav-og-optagelse/kvote-2-vurdering/
https://studier.ku.dk/bachelor/japanstudier/adgangskrav-og-optagelse/kvote-2-vurdering/
https://studier.ku.dk/bachelor/ansoegning-og-optagelse/optagelse-i-kvote-2/
https://studier.ku.dk/bachelor/ansoegning-og-optagelse/optagelse-i-kvote-2/
https://kunet.ku.dk/arbejdsomraader/undervisning/udvikling/midler-til-forskningsintegration/Sider/default.aspx
https://kunet.ku.dk/arbejdsomraader/undervisning/udvikling/midler-til-forskningsintegration/Sider/default.aspx
https://kunet.ku.dk/om-ku/temaer/strategi-p%C3%A5-hum/Sider/default.aspx
https://kunet.ku.dk/om-ku/temaer/strategi-p%C3%A5-hum/Sider/default.aspx


 

 

SIDE 5 AF 5 undervisning i enkelte af elementerne (fx studieteknik) med fordel kan fore-

stås af studievejledningen, under forudsætning af at denne har ressourcer til 

det, mens andre elementer bør forestås af VIP på de enkelte fag. Eftersom 

Tea Andersen pga. sygdom ikke kunne præsentere sit oplæg, satte man 

punktet på igen på et efterfølgende møde til yderligere drøftelse. 

 

Ad 7) Studienævnet vedtog at aflyse studienævnsmødet d. 28. januar 2020. 

 

Ad 8) Studienævnet vedtog at lægge det første møde i det nye studienævn 

mandag d. 10. februar 2020 kl. 13:00 til 15:00 (i uge 7). 

Herefter holdes møde hver anden uge i ulige uger, med mulighed for aflys-

ning af mødet i nogle uger. 

 

Ad 9) Der blev redegjort for et udkast til pensumbestemmelser BATV2019 

og KATV2019 Nærorientalsk arkæologi. 

Studienævnet godkendte pensumbestemmelserne og bemyndigede Mikkel 

Bunkenborg til, i samarbejde med relevante administrative medarbejdere og 

fagmiljøet, at færdiggøre dem på vegne af studienævnet. 

 

Ad 10) Punktet udgik, da pågældende generelle dispensation ikke skal god-

kendes for indeværende forårssemester  

 

Ad 11) Intet. 
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